
P r o t o k ó ł Nr 27/17

z posiedzenia Komisji Spraw Społecznych z 23 maja 2017 r.  

Posiedzenie  komisji  odbyło  się  w  sali  sesyjnej  Urzędu  Miejskiego  Trzcianki  
w godzinach od 1300 do  1430.

W posiedzeniu udział wzięli:

1) członkowie komisji, zgodnie z załączoną listą obecności,

2) pan Krzysztof Czarnecki Burmistrz Trzcianki, 

3) pani Ewa Januszkiewicz-Goroszkin Kierownik MGOPS w Trzciance,
4) pani B. Fąferek Zastępca Kierownika MGOPS w Trzciance. 

Ad 1) Otwarcie posiedzenia. 

Spotkanie  otworzył,  witając  wszystkich  obecnych,  i  prowadził  Przewodniczący 
Komisji pan Czesław Rogosz.

Ad 2) Przyjęcie porządku obrad.
Przewodniczący Komisji przedstawił poniższy porządek posiedzenia. Radni nie 
mieli uwag. Porządek przyjęto w głosowaniu: za 5 (jednogłośnie). 
Porządek posiedzenia:

1. Otwarcie posiedzenia.
2. Przyjęcie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu komisji Nr 26/17 z 26 kwietnia  2017 r.
4. Zapoznanie się z informacją Burmistrza Trzcianki – ocena zasobów pomocy 

społecznej za 2016 rok (RSS.030.3.2.2017.GK z 28.04.2017 r.). 
5. Zaopiniowanie  sprawozdania  z  wykonania  budżetu  gminy  Trzcianka  za 

2016 rok. 
6. Analiza materiałów na sesję.
7.  Sprawy wniesione do komisji:     
8. Wolne wnioski.  
9. Zamknięcie posiedzenia.                                                                                    
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Ad 3) Przyjęcie protokołu komisji Nr 26/17 z 26 kwietnia 2017 r.

Protokół Nr 26/17 z 26 kwietnia 2017 r. został przyjęty jednogłośnie. Głosowało   
5 radnych. 

Ad 4) Zapoznanie się z informacją Burmistrza Trzcianki – ocena zasobów pomocy 
społecznej za 2016 rok (RSS.030.3.2.2017.GK z 28.04.2017 r.). Radni otrzymali 
powyższy materiał za pośrednictwem systemu hdsesja.pl

Pani Ewa Januszkiewicz-Goroszkin stwierdziła, że ustawa o pomocy społecznej 
wprowadziła  obowiązek  przygotowania  corocznie  przez  gminę  ocenę  zasobów 
pomocy społecznej, którą organ wykonawczy jednostki samorządu terytorialnemu 
przedstawia  do  30  kwietnia  Radzie  Miejskiej.  Ocena  będzie  podstawą  do 
planowania budżetu na rok następny.

Radny  E.  Joachimiak  zwrócił  uwagę,  że  analizując  materiał  można  dojść  do 
wniosku,  że  nie  ma  wielkiej  różnicy  w  stosunku  do  lat  ubiegłych,  takich 
generalnych. Odniósł się do danych demograficznych, zwracając uwagę, że osób 
starszych jest więcej, ale nie odbiega to od norm krajowych. Odniósł się również 
do wskaźników osób zarejestrowanych jako bezrobotne. 

Pani E. Januszkiewicz-Goroszkin dodała, że wiele osób bezrobotnych rejestruje się 
tylko celem uzyskania  ubezpieczenia.  Osoby,  które  nie  są  zarejestrowane i  nie 
mogą  tego  uczynić  z  jakichś  powodów,  zwracają  się  do  Burmistrza  o  takie 
ubezpieczenie.  Jest  to  realizowane  przez  MGOPS,  liczba  tych  ubezpieczeń  się 
zmniejsza, bo dokonuje się analizy przyczyn niezarejestrowania jako bezrobotny 
i nie każdy otrzymuje ubezpieczenie z MGOPS. 

Radny W. Perski zwrócił uwagę na wskaźnik zasiłków celowych, który zwiększa 
się znacznie. 

Pani B. Fąferek Zastępca Kierownika wyjaśniła, że wiąże się to z rozdzielaniem 
żywności unijnej, to również wlicza się do zasiłków celowych. 

Pani E. Januszkiewicz-Goroszkin dodała, że każda rodzina ubiegająca się o taki 
zasiłek w formie żywności wypełnia ankietę. MGOPS sprawdza wiarygodność,  
a  głównie  dochód  na  osobę  w  rodzinie,  który  nie  może  przekroczyć  kwoty 
1.028,00  zł.  Dochód  sprawdzany  jest  na  podstawie  zaświadczeń  wymaganych 
zgodnie z ustawą oraz dokumentacją wymaganą przez Bank Żywności. 

Radny W. Perski zwrócił uwagę, że wskaźniki dożywiania spadają. 
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Pani B. Fąferek odpowiedziała, że wprowadzenie zasiłków 500+ zmniejszyło ilość 
osób korzystających z dożywiania. Najbardziej spadła liczba dzieci dożywianych 
w szkołach. 

Radni nie mieli uwag do przedstawionej informacji. 

Ad 5) Zaopiniowanie  sprawozdania  z  wykonania  budżetu  gminy  Trzcianka  za 
2016 rok. 

Przewodniczący Komisji stwierdził, że radni otrzymali sprawozdanie z wykonania 
budżetu gminy za 2016 r. Otrzymali również opinię RIO w Poznaniu, która jest 
opinią pozytywną. Na jednym z posiedzeń analizowano dogłębnie wydatki za 2016 
r.  MGOPS,  a  więc  pewną  część  sprawozdania.  Poprosił  o  uwagi  radnych  
i ewentualne pytania, które może wyjaśnić Burmistrz Trzcianki. 

Radny E. Joachimiak zwrócił uwagę, że w zasadzie budżet został zrealizowany, 
wskaźniki wyglądają dobrze, inwestycje są zrealizowane, Komisja Rewizyjna nie 
zgłaszała specjalnych zastrzeżeń, więc należy podsumować, że będzie to przyjęte 
pozytywnie. 

Radni nie mieli uwag. Zaopiniowano sprawozdanie z wykonania budżetu za 2016 
r. pozytywnie, jednogłośnie. Głosowało 5 radnych. 

Ad 6) Analiza materiałów na sesję.

1. Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej gminy 
Trzcianka na lata 2017- 2032.

Burmistrz Trzcianki wyjaśnił, że zmiana dotyczy jedynie wprowadzenia środków 
na opracowywanie planów miejscowych oraz środków na rozbudowę cmentarza 
komunalnego w kwocie 300.000 zł, które muszą pojawić się w WPF. 

Radni  nie  mieli  uwag.  Komisja  zaopiniowała  projekt  uchwały  pozytywnie 
jednogłośnie. Głosowało 5 radnych. 

2. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2017 rok.   

Burmistrz  Trzcianki  wyjaśnił,  że  są  to  niewielkie  zmiany  miedzy  rozdziałami  
i paragrafami, wprowadzenie środków z tyt. odszkodowania za samochód OSP  
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i wydatku na ten cel. 

Radni  nie  mieli  uwag.  Komisja  zaopiniowała  projekt  uchwały  pozytywnie 
jednogłośnie. Głosowało 5 radnych. 

3. Projekt  uchwały  w  sprawie  udzielenia  dotacji  z  budżetu  gminy  Parafii 
Rzymskokatolickiej  pw.  Najświętszego  Serca  Pana  Jezusa  na  wykonanie 
projektu remontu kościoła w Siedlisku.  

Burmistrz Trzcianki wyjaśnił, że jest to uruchomienie środków zaplanowanych w 
rezerwie budżetowej, zgodnie z wnioskiem Parafii. 

Radni  nie  mieli  uwag.  Komisja  zaopiniowała  projekt  uchwały  pozytywnie 
jednogłośnie. Głosowało 5 radnych. 

4. Projekt  uchwały  w  sprawie  zaliczenia  dróg  do  kategorii  dróg  gminnych  
i ustalenia ich przebiegu. 

Radni  nie  mieli  uwag.  Komisja  zaopiniowała  projekt  uchwały  pozytywnie 
jednogłośnie. Głosowało 5 radnych. 

5. Projekt uchwały w sprawie wskazania wstępnego miejsca lokalizacji  nowego 
przystanku komunikacyjnego na terenie gminy Trzcianka. 

Burmistrz K. Czarnecki wyjaśnił, że dotyczy to przystanku przy drodze 180, aby 
zgodnie z przepisami autobus linii komunikacji mógł się zatrzymać. 

Radni  nie  mieli  uwag.  Komisja  zaopiniowała  projekt  uchwały  pozytywnie 
jednogłośnie. Głosowało 5 radnych. 

6. Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania  przestrzennego  gminy  Trzcianka  na  terenie  działki  
o nr ew.: 2193/2. 

Burmistrz K. Czarnecki wyjaśnił, że przystąpienie jest na wniosek inwestora, który 
chce wybudować panele słoneczne celem pozyskiwania energii i plan pozwoli mu 
na inwestowanie. 

Radni  nie  mieli  uwag.  Komisja  zaopiniowała  projekt  uchwały  pozytywnie 
jednogłośnie. Głosowało 5 radnych. 
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7. Projekt uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego gminy Trzcianka na obszarze wsi Stobno.

Burmistrz K. Czarnecki wyjaśnił, że wykaz uwag jest pokazany w załączniku do 
uchwały, zarówno uwzględnionych jak i nieuwzględnionych. 

Radni nie mieli uwag. Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie 
jednogłośnie. Głosowało 5 radnych. 

8. Komisja zapoznała się ze sprawozdaniem Komisji Rewizyjnej z kontroli 
zadań statutowych Trzcianeckiego Domu Kultury bez uwag. 

Ad 7) Sprawy wniesione do komisji.

1) Przewodniczący  Komisji  przedstawił  informację  Kierownika  Referatu 
Budynków  Komunalnych  z  23.05.2017  r.  wyjaśniając,  że  Burmistrz 
Trzcianki  proponuje  przydzielenie  lokalu  socjalnego  panu  Kazimierzowi 
Bednarzowi. Wcześniej Społeczna Komisja Mieszkaniowa zaopiniowała do 
przydziału ten lokal  innym osobom, które nigdy w nim nie  zamieszkały. 
Lokal  jest  pusty.  W  związku  
z powyższym Burmistrz zwraca się z pytaniem czy mógłby przyznać ww. 
lokal panu K. Bednarzowi. Jest to osoba niepełnosprawna.

Burmistrz  Trzcianki  dodał,  że  rodzina,  która  otrzymała  przydział  tego  lokalu 
mieszka za granicą i nigdy nie podpisała umowy najmu. Lokal można zasiedlić. 

Komisja zaopiniowała ww. prośbę pozytywnie, jednogłośnie, glosowało 5 radnych. 

Ad 8) Wnioski komisji.
 
Radny E. Joachimiak złożył wniosek o dostarczenie do wiadomości Rady pisma do 
Wojewody Wielkopolskiego,  które  będzie  odpowiedzią  na  pismo dot.  realizacji 
zaleceń pokontrolnych z kontroli MGOPS (PS-Pi.431.1.2.2017.3 z 12.05.2017 r.).

Na  zapytanie  radnego  W.  Perskiego  dot.  osób  posługujących  się  językiem 
migowym pani E. Januszkiewicz-Goroszkin poinformowała, że na terenie działa 
Stowarzyszenia  Osób  Niesłyszących.  Jest  również  grupa  osób,  które  dzięki 
środkom unijnym ukończyły kurs języka migowego.  Szkolenia prowadzone są  
w SP Nr 3 w każdy piątek. Jest również w Trzciance grupa osób pracujących  
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w trzcianeckiej firmie, porozumiewających się językiem migowym. Osoby te są  
z Ukrainy. 

Radny A.  Hałuszka  odniósł  się  do  konkursów z  Odnowy Obszarów LGD, czy 
gmina planuje jeszcze jakieś pozyskać środki wsparcia. Będą środki na lodowisko, 
a czy na coś jeszcze są jeszcze plany pozyskania środków? 

Burmistrz K. Czarnecki odpowiedział, że place zabaw z elementami siłowni przy 
Szkole Podstawowej w Białej, w Łomnicy i Przyłękach. 

Ad 9) Zamknięcie posiedzenia.

W  związku  z  wyczerpaniem  porządku  obrad,  Przewodniczący  Komisji 
podziękował wszystkim za aktywny udział i zamknął posiedzenie komisji. 

      Protokolant Przewodniczący Komisji 

Marzena Domagała        Czesław Rogosz
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